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Sprawozdanie Okręgowej Komisji Wyborczej WIL za okres 2005–2009

Koleżanki i Koledzy,
na poprzednim Zjeździe Sprawo-

zdawczo-Wyborczym WIL w 2005 r.
wybrano 15-osobową Okręgową Komi-
sję Wyborczą w składzie:

kol. Antkowiak Wojciech (Piła),
kol. Bartkowiak-Pielich Ewa (Lesz-

no),
kol. Błoj-Kowalska Elżbieta (Piła),
kol. Borowski Cezary (Konin),
kol. Buxakowska Karina (Poznań),
kol. Domański Stefan (Poznań),
kol. Kaleniewicz Bogusław

(Leszno),
kol. Konarski Jacek (Piła),
kol. Musiałek Mieczysław (Poznań),
kol. Połeć Krzysztof (Konin),
kol. Rożek Jerzy (Leszno),
kol. Schneider Emilia (Poznań),
kol. Schneider Stanisław (Poznań),
kol. Tuszyński Krzysztof (Poznań),
kol. Zalewski Tadeusz (Kalisz).

Na pierwszym posiedzeniu OKW
wybrała spośród swoich członków pre-
zydium w składzie:

kol. Buxakowska Karina – przewod-
nicząca OKW,

kol. Domański Stefan – zastępca
przewodniczącego,

kol. Schneider Stanisław – zastępca
przewodniczącego,

kol. Zalewski Tadeusz – zastępca
przewodniczącego,

kol. Schneider Emilia – sekretarz.

23.12.2008 r. pisemną rezygnację
z funkcji przewodniczącej OKW zgło-
siła kol. Buxakowska Karina.

30.12.2008 r. pisemną rezygnację
z funkcji sekretarza OKW złożyła
kol. Schneider Emilia.

10.04.2009 r. pisemną rezygnację
z udziału w OKW złożył kol. Kalenie-
wicz Bogusław.

21.02.2009 r. Okręgowa Komisja
Wyborcza wybrała na przewodniczące-
go kol. Domańskiego Stefana.

14.03.2009 r. Okręgowa Komisja
Wyborcza wybrała na sekretarza kol.
Rożka Jerzego.

Uchwała nr 10-08-V Naczelnej Rady
Okręgowej z 19.09.2008 r. w sprawie
regulaminu wyborów do organów izb
lekarskich i delegatów na Krajowy Zjazd
Lekarzy oraz trybu odwoływania człon-
ków z tych organów i tych delegatów
zapoczątkowała akcję WYBORY 2009.

Zgodnie z kalendarium wyborczym
OKW przedstawiła projekt rejonów
wyborczych Okręgowej Radzie Lekar-
skiej WIL oraz ustaliła liczbę 30 człon-
ków rejonu wyborczego uprawnionych
do wyboru delegata na Okręgowy
Zjazd Lekarzy.

5.12.2008 r. Okręgowa Rada Lekar-
ska WIL podjęła uchwałę o utworzeniu
rejonów wyborczych. 31.12.2008 r.
liczba lekarzy i lekarzy dentystów wpi-
sanych do rejestru okręgowego wynio-
sła 12 951.

Komisja wyborcza sporządziła
i ogłosiła imienne listy członków rejo-
nów wyborczych na stronie interneto-
wej BIP oraz w Biuletynie WIL, dając
możliwość przyjmowania pisemnych
wniosków lekarzy i lekarzy dentystów
o umieszczanie ich na liście innego
rejonu wyborczego.

14.03.2009 r. Okręgowa Komisja
Wyborcza podjęła uchwałę 1/2009 w spra-
wie ostatecznej listy rejonów wybor-
czych oraz liczby delegatów, którzy
powinni być wybrani w danym rejonie.

Ustalono liczbę 434 mandatów na
Okręgowy Zjazd Lekarzy WIL.

Zgodnie z § 17 ust. 3 regulaminu
wyborów 15.04.2009 r. Okręgo-
wa Komisja Wyborcza upoważniła
wymienionych niżej lekarzy, zwanych
dalej „przedstawicielami”, do nadzoro-
wania przebiegu zebrań rejonów
wyborczych, tj.:

kol. Chróścielewska Maria,
kol. Cisło Andrzej,
kol. Czajka-Bolek Ewa,
kol. Głębocki Jan,
kol. Kordel Krzysztof,
kol. Mehl Tadeusz,
kol. Stępień Mariusz,
kol. Tarajkowska Anna,
kol. Waliszewski Grzegorz,
kol. Winowski Bogdan.
Spełniając wymogi regulaminu wy-

borów, rozpoczęto przeprowadzanie
zebrań rejonów wyborczych.

Zapoczątkowali je 04.04.2009 r. leka-
rze dentyści delegatury kaliskiej oraz
ostrowsko-krotoszyńskiej, dokonując
wyborów delegatów w I terminie.

Następne zebrania odbywały się
zgodnie z ustalonymi wcześniej termi-
nami.

04.07.2009 r. zakończono I turę
wyborów. Wybrano:

Poznań – 122 delegatów (lekarze –
105, lekarze dentyści – 17).

Dokumenty zjazdowe
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Delegatury – 93 delegatów (lekarze
57, lekarze dentyści – 36).

Razem wybrano – 215 delegatów, co
stanowi 49,5 proc.

18.07.2009 r. Okręgowa Komisja
Wyborcza WIL podjęła uchwałę nr
11/2009 w sprawie uzyskania mandatu
delegata na Okręgowy Zjazd Lekarzy
WIL 2009–2013 i umieściła obwiesz-
czenie imienne w BIP.

Po wakacjach odbyły się podobne
zebrania wyborcze rejonów, które nie
wybrały delegatów.

17.10.2009 r. Okręgowa Komisja
Wyborcza podjęła uchwałę nr 16/2009
w sprawie uzyskania kolejnych manda-
tów delegatów na Okręgowy Zjazd
Lekarzy i umieściła obwieszczenie
w BIP i Biuletynie WIL.

Poznań – 66 delegatów (lekarze – 57,
lekarze dentyści – 9).

Delegatury – 34 delegatów (lekarze
34, lekarze dentyści – 0).

Razem wybrano 100 delegatów.

Łącznie do 17.10.2009 r. wybrano
315 delegatów, co stanowi 72,58 proc.
przewidzianych mandatów na Okręgo-
wy Zjazd Lekarzy WIL i uzyskaliśmy
kworum zjazdowe.

Od 3 do 5.11.2009 r. odbywały się
zebrania rejonów wyborczych, które
złożyły pisemny wniosek z podpisami
1/5 (20 proc.) liczby członków tego
rejonu jako ostatnia szansa wyboru
delegatów VI kadencji.

W tym samym terminie odbyły się
zebrania rejonów wyborczych, które
oprotestowały precyzję podanego
adresu miejsca zebrania na zawiado-
mieniu.

Na tych zebraniach wybrano jeszcze
30 delegatów na Okręgowy Zjazd
Lekarzy WIL (lekarze Poznań – 20,
lekarze delegatury – 10).

7.11.2009 r. Okręgowa Komisja
Wyborcza podjęła uchwałę 17/2009
w sprawie uzyskania mandatu przez
tych delegatów na Okręgowy Zjazd
Lekarzy i obwieściła to w BIP. Lista

wszystkich delegatów wybranych na
Okręgowy Zjazd Lekarzy WIL VI
kadencji 2009–2013 ukaże się w Biule-
tynie Wielkopolskiej Izby Lekarskiej
i będzie sumą dotychczasowych ob-
wieszczeń.

Podsumowując wyniki WYBORY
2009, stwierdzam:

Przewidywane mandaty: łącznie 434
(Poznań – 286, delegatury – 148).

Wybrano: Poznań – 208 (lekarze –
182, lekarze dentyści – 26).

Delegatury – 137 (lekarze – 101,
lekarze dentyści – 36).

Łącznie – 345 (lekarze – 283, lekarze
dentyści – 62), co stanowi 79,49 proc.
przewidywanych mandatów.

Na zakończenie chciałbym bardzo
serdecznie podziękować wszystkim
lekarzom i lekarzom dentystom, którzy
uczestniczyli w zebraniach swoich
rejonów wyborczych, wybierając dele-
gatów na Okręgowy Zjazd Lekarzy
WIL VI kadencji 2009–2013.

Osobne podziękowania składam całej
Okręgowej Komisji Wyborczej WIL,
wszystkim koleżankom i kolegom, któ-
rzy bardzo aktywnie uczestniczyli
w akcji wyborczej i mimo trudności nie
mieli wątpliwości, że zakończymy
naszą pracę pomyślnie, czego dowodem
jest dzisiejszy zjazd.

Bardzo dziękuję pracownikom Biura
WIL i delegatur oraz paniom bezpo-
średnio pracującym przy wyborach.

PRZEWODNICZĄCY
OKRĘGOWEJ KOMISJI WYBORCZEJ
WIELKOPOLSKIEJ IZBY LEKARSKIEJ

STEFAN DOMAŃSKI

LEKARZE DE�TYŚCI RAZEM
POZNAŃ 6625 1876 8501–65,64 proc.
KALISZ 861 281 1142–8,82 proc.
KONIN 741 250 991–7,65 proc.
LESZNO 637 206 843–6,51 proc.
OSTRÓW – KROTOSZYN 423 147 570–4,40 proc.
PIŁA 706 198 904–6,98 proc.
DELEGATURY ŁĄCZNIE 3368 1082 4450–34,36 proc.

LEKARZE – 9993 – 77,16 proc.
LEKARZE DENTYŚCI – 2958 – 22,84 proc.
ŁĄCZNIE – 12 951

Sprawozdania delegatur

Sprawozdanie z działalności
delegatury w Pile
w latach 2005–2009

W V kadencji samorządu lekarskiego, w latach 2005–2009,
mandaty delegatów na Okręgowy Zjazd Lekarzy w Delega-
turze Pilskiej posiadali: Dariusz Borowiak, Elżbieta Cze-
chowska, Katarzyna Dudzińska, Mariusz Herwich, Jacek
Konarski, Teresa Kwiecińska-Koźmińska, Aldona Pietrysiak,
Wojciech Ptasznik, Maciej Stachowiak, Zbigniew Twardow-
ski, Grzegorz Wrona, Janina Dylikowska, Bogdan Winowski,
Tadeusz Mehl, Lech Pszczoła, Maria Włodarczyk, Wojciech
Antkowiak, Paweł Banasiak, Andrzej Dubaj, Mariusz Stępień,
Michał Grzeszczak, Piotr Kędracki, Mariusz Manikowski,

Beata Plewa, Bogdan Guzik, Andrzej Tandeck, Małgorzata
Tchórzowska, Elżbieta Błoj-Kowalska, Andrzej Cisło, Tomasz
Kaczmarek, Łucja Kasior, Agnieszka Czapiewska-Kawczy-
ńska, Magdalena Lipska, Grażyna Maciejewska-Cenker, Iza-
bela Małdzińska.

Delegatura nasza liczy 923 członków.
Spotkania zarządu delegatury odbywały się raz w miesiącu

z przerwą wakacyjną, natomiast zgromadzenia delegatów odby-
wały się dwa razy w roku. Podejmowano wówczas ważne i stra-
tegiczne działania dotyczące funkcjonowania delegatury, a także
rozwiązywania problemów, z którymi borykali się koledzy leka-
rze. Członkowie naszej delegatury działali intensywnie w komi-
sjach kształcenia, rewizyjnej, socjalnej, finansowej, wyborczej,
ds. rejestracji lekarzy i rejestracji praktyk lekarskich i na bieżąco
zdawali sprawozdania z ich działalności.
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Byli członkami sądów okręgowego i naczelnego, zastępca-
mi okręgowego rzecznika odpowiedzialności zawodowej.

Przewodnicząca delegatury brała udział we wszystkich
zebraniach prezydium WIL i w posiedzeniach Rady Okręgo-
wej WIL, w których również aktywnie uczestniczyli człon-
kowie delegatury. Na posiedzeniach tych dyskutowano,
przedstawiano i wymieniano poglądy środowiska, a zdobyte
informacje przekazywano kolegom.

Corocznie w delegaturze naszej wręczane są lekarzom Złote
i Srebrne Eskulapy, odznaczenia za pracę wykonywaną przez
25 i 50 lat po uzyskaniu dyplomu lekarza, zgodnie z wszelki-
mi zasadami etyczno-moralnymi, z oddaniem pacjentowi.
W uroczystościach tych, oprócz szacownych jubilatów, udział
biorą licznie lekarze, parlamentarzyści, przedstawiciele władz
samorządowych i miejskich, a także zaproszeni koledzy staży-
ści, rozpoczynający dopiero swoją „przygodę” z medycyną. Są
to chwile, kiedy spotyka się doświadczenie z młodością, a roz-
mowom przy kawie i herbacie nie ma końca.

Corocznie organizowano imprezy sportowe, przede
wszystkim turniej tenisa ziemnego i zawody w kolarstwie
przełajowym.

Corocznie dofinansowywano bal lekarzy organizowany
przy współudziale Polskiego Towarzystwa Lekarskiego.

Delegatura w poprzedniej kadencji zyskała nową siedzibę
przy ulicy Krynicznej, w wolno stojącym budynku. W związ-
ku z powyższym przypadło nam w udziale wykonanie wielu
prac adaptacyjnych i remontowych zabezpieczających budy-
nek przed niszczeniem. Przede wszystkim wykonano remont
i konserwację blaszanego dachu. W ramach działań własnych
uporządkowano ogród wokół siedziby: wykarczowano
i przycięto krzewy, zagrażające murom i zacieniające budy-
nek. Dzięki licznym interwencjom w zarządzie miasta został
uporządkowany i wykarczowany teren zielony przylegający
do parkanu siedziby delegatury.

W ramach prac adaptacyjnych wykonano generalny remont
pomieszczeń dolnego parteru, przekształcając je w pokoje
gościnne, stwarzając dogodne warunki pobytu lekarzy odby-
wających w Pile staże specjalizacyjne i inne szkolenia, jedno-
cześnie dostosowując w pełni siedzibę do spotkań o charakte-
rze społecznym, naukowym i towarzyskim.

Podczas tych prac stwierdzono, że konieczne są ponadto
izolacja budynku oraz wymiana posadzek. Na tym etapie
wykonano równocześnie nową instalację elektryczną oraz
ukryto przewody instalacji wodnej i cieplnej. Za wszystkie te
prace zapłacono z funduszy delegatury.

Tym samym nasza siedziba stała się znakomitą bazą do
pracy samorządowej.

Organizowano wiele szkoleń dla lekarzy i lekarzy denty-
stów. Odbywały się konkursy na stanowisko ordynatorów
oddziałów wszystkich szpitali znajdujących się na terenie
naszej delegatury.

Zatrudnieni w delegaturze pracownicy są dostępni dla
członków naszej korporacji praktycznie codziennie, zarówno
w godzinach przed-, jak i popołudniowych.

Realizując statutowe działania w delegaturze w V kadencji,
wydano 25 praw wykonywania zawodu, zarejestrowano 205
praktyk lekarskich. Każda rejestracja poprzedzona była
wizytą zespołu kwalifikującego, a te przekonały nas, że jako-
ść naszych gabinetów i jakość świadczonych usług

z roku na rok wzrasta. Musimy sobie zdawać sprawę, że za
kształt tych praktyk i jakość wykonywanych przez nie świad-
czeń odpowiedzialność pośrednio spada na samorząd
i pośrednio przez ich pryzmat oceniani jesteśmy przez pacjen-
tów. Jest to również problem świadomości, która u wszystkich
prowadzących prywatne praktyki uległa weryfikacji.

Wszystkie te działania, wspólna praca i zabawa świadczą
o tym, że jesteśmy środowiskiem zintegrowanym, zmotywo-
wanym do działania i oddanym sprawie wszystkich lekarzy
Delegatury Pilskiej WIL.

Bez wymieniania nazwisk, dziękuję wszystkim tym, którzy
w tej kadencji, poświęcając swój wolny czas, byli w wyniku
zaangażowania i chęci do pracy samorządowej najbardziej
skuteczni, a następcom naszym życzę większych możliwości,
większego uznania i większej pomocy ze strony środowiska.

PRZEWODNICZĄCA
DELEGATURY PILSKIEJ WIL

TERESA KWIECIŃSKA-KOŹMIŃSKA

Sprawozdanie z działalności
delegatury w Kaliszu za 2009 r.

Zarząd delegatury pracował w składzie: Krzysztof Hajdo,
Mariusz Pluciński, Jacek Zabielski, Joanna Mancewicz-Jer-
czak, Mariusz Fischbach, Ryszard Kupidura, Jerzy Madej-
czyk i Tadeusz Zaleski.

Podstawowym zadaniem realizowanym przez powołany
przez Zarząd Delegatury WIL w Kaliszu zespół ds. nowej
siedziby był remont i adaptacja obiektu przy ul. Pozna-
ńskiej 64.

Zakończenie pierwszego etapu adaptacji budynku umożli-
wiające przeniesienie i ciągłość działania biura Delegatury
WIL w Kaliszu zaplanowano na 30.11.2009. Pozostała część
budynku, w której znajduje się sala konferencyjna, zostanie
wyremontowana w 2010 r.

Na bieżąco realizowano zadania wynikające z ustawy
o izbach lekarskich i inne:

1. Organizowano i przeprowadzono szkolenia dla lekarzy
i lekarzy dentystów.

2. Dokonano rejestracji nowych praktyk lekarskich oraz
praktyk w miejscu wezwania:
– 23 rejestracje stacjonarnych praktyk lekarskich,
– 15 rejestracji lekarskich praktyk w miejscu wezwania,
– 14 rejestracji praktyk dentystycznych.

3. Świadczono pomoc w rozwiązywaniu indywidualnych
spraw członków samorządu.

W 2009 r. delegatura WIL była współorganizatorem Balu
Lekarza, po raz kolejny zorganizowaliśmy również spotkanie
seniorów z okazji Światowego Dnia Zdrowia. Przedstawicie-
le zarządu delegatury brali udział w posiedzeniach Okręgo-
wej Rady Lekarskiej WIL, a delegaci delegatury kaliskiej
reprezentowali nasz rejon w pracach poszczególnych komisji
WIL w Poznaniu.

Odbyły się zebrania wyborcze, podczas których wybraliśmy
delegatów Wielkopolskiej Izby Lekarskiej na kolejną, szóstą
kadencję. Wszystkim koleżankom i kolegom pracującym na
rzecz środowiska medycznego w imieniu zarządu Delegatury
WIL w Kaliszu składamy serdeczne podziękowania.
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Sprawozdanie z działalności
Delegatury Ostrowsko-Krotoszyńskiej
WIL w latach 2005–2009
DDeelleeggaattuurraa  OOssttrroowwsskkoo--KKrroottoosszzyyńńsskkaa  WWIILL  lliicczzyy  ookk..  559900
cczzłłoonnkkóóww  ((rraazz  jjeesstt  nnaass  wwiięęcceejj,,  iinnnnyymm  rraazzeemm  mmnniieejj))..  PPrrzzee--
wwooddnniicczząąccyymm  ddeelleeggaattuurryy  jjeesstt  lleekk..  ddeenntt..  WWiieessłłaaww  WWaawwrrzzyy--
nniiaakk,,  aa  wwsszzyyssttkkiicchh  ddeelleeggaattóóww,,  rreepprreezzeennttuujjąąccyycchh  nnaasszząą
ddeelleeggaattuurręę,,  jjeesstt  2244..

Delegatura Ostrowsko-Krotoszyńska w tej kadencji może
się poszczycić dużymi sukcesami w działalności na rzecz śro-
dowiska medycznego, co było możliwe dzięki solidarności
i zaangażowaniu naszych koleżanek i kolegów. Tych osiąg-
nięć trochę się nagromadziło w ciągu tych 4 lat, co tylko
dobrze o nas świadczy, dlatego w wielkim skrócie przedsta-
wię zadania, jakie zostały zrealizowane na naszym terenie.
Niektóre pomysły były strzałem w dziesiątkę i stały się nie-
mal tradycją, jak:
� Coroczne spotkania opłatkowe z seniorami, zawsze z nie-

spodzianką. Na takim spotkaniu powstało Koło Seniora.
� Wysyłanie kartek świątecznych emerytom.
� Pomoc przy wydruku recept.
� Szkolenia organizowane wspólnie z delegaturą kaliską dla

lekarzy dentystów; tych szkoleń było 14, w tym jedno
wyjazdowe na Słowację.

� Szkolenia dla lekarzy POZ i specjalistyki w Ostrowie
Wlkp. i Krotoszynie (w okresie 2007–2009 było ich 11, 
w tym jeden międzynarodowy kongres w Antoninie).
Pionierskim, aczkolwiek bardzo dobrym pomysłem, była

prośba delegatury do naszych lekarzy, aby wsparli 1 proc. 
z rozliczeń rocznych stowarzyszenie Ostrowianie Dzieciom
Specjalnej Troski, które z zebranych pieniędzy kupiło sprzęt
medyczny dla oddziału szpitalnego zajmującego się lecze-
niem dzieci. Na uwagę zasługuje opieka, jaką delegatura
otoczyła groby zasłużonych, ale zapomnianych przez społe-
czeństwo lekarzy, którzy pracowali na naszym terenie, tzn.
odnowienie tablicy pamiątkowej doktorostawa Witkowskich
(doktor był dyrektorem szpitala w 1939 r.) oraz renowacja 
5 grobów lekarzy z naszego terenu. Również pamiętamy 
o żyjących i dlatego od 1 grudnia 2009 r. zostanie zainicjo-
wana w delegaturze akcja dla naszych seniorów polegająca
na udzielaniu konsultacji połączonej z diagnostyką na
początek z zakresu kardiologii, neurologii, urologii i neuro-
chirurgii. Konsultacje będą udzielane nieodpłatnie przez
lekarzy specjalistów co drugi tydzień w wyznaczone dni 
w prywatnych gabinetach specjalistycznych.

Naszymi największymi sukcesami było pozyskanie spon-
sora i wznowienie druku książki „Historia szpitalnictwa 
w Ostrowie Wlkp.” oraz wyremontowanie pomieszczeń
izbowych z zaoszczędzonych z naszego skromnego budżetu
funduszy. Nie mniejszym sukcesem było utworzenie Porozu-
mienia Dentystów Powiatu Ostrowsko-Krotoszyńskiego,
które dba o interesy naszych koleżanek i kolegów. Jeśli
mowa o udanych negocjacjach, należy wspomnieć o długich
i trudnych rozmowach, które zakończyły się pomyślnie dla
lekarzy z Przemętu, Śremu i Brzezin, gdzie z ramienia WIL

negocjatorem był przewodniczący Delegatury Ostrowsko-
-Krotoszyńskiej WIL dr Wiesław Wawrzyniak. 

Na zakończenie należy dodać, że w pracy administracyjnej
też się wiele działo. I tak w rejestrze praktyk prywatnych
zarejestrowano:
� praktyki ogólne stacjonarne od listopada 2005 r. do

października 2009 r. – 31,
� praktyki ogólne na wezwanie od listopada 2005 r. do

października 2009 r. – 20,
� praktyki specjalistyczne stacjonarne od listopada 2005 r.

do października 2009 r. – 49,
� praktyki specjalistyczne stacjonarne na wezwanie od listo-

pada 2005 r. do października 2009 r. – 16,
� praktyki grupowe od listopada 2005 r. do października

2009 r. – 2.
Również konstruktywnie współpracowaliśmy z poszcze-

gólnymi działami WIL w Poznaniu, co zaowocowało szyb-
kim przepływem wiadomości i dokumentów, ku zadowole-
niu naszych lekarzy i lekarzy dentystów, a to jest
najważniejsze w naszej działalności.

WICEPRZEWODNICZĄCY
OKRĘGOWEJ RADY LEKARSKIEJ

WIELKOPOLSKIEJ IZBY LEKARSKIEJ
LEK. STOM. WIESŁAW WAWRZYNIAK

Sprawozdanie z działalności 
delegatury w Koninie
w latach 2005–2009 

Delegatami delegatury konińskiej w okresie sprawozdaw-
czym byli: Iwona Bakalarz, Janusz Bis, Kazimiera Blumicz,
Mirosław Bogacki, Cezary Borowski, Jacek Czerniak, Woj-
ciech Grzelak, Bożena Janicka, Marian Kaczmarek, Sabina
Ketner, Piotr Kowalewski, Marcin Krupa, Jarosław Król,
Wiesława Ligocka-Kanarek, Ewa Machowiak-Sęk, Sławo-
mir Majda, Eugeniusz Michałek, Wojciech Oleszak, Halina
Papierz, Katarzyna Piotrowska, Krzysztof Połeć, Elżbieta
Przybylska, Robert Rewekant, Mariola Sikorska, Marlena
Skonieczna, Małgorzata Smulko-Rytelewska, Paweł Sta-
szewski, Wiesław Steinke, Julian Strzelczuk, Tomasz Świ-
ęcicki, Dariusz Tuleja, Bożena Urban i Beata Zastawna.

W V kadencji funkcję przewodniczącego Delegatury WIL
w Koninie pełni dr Krzysztof Połeć, który jednocześnie jest
członkiem Naczelnej Rady Lekarskiej, zastępcą jest dr Julian
Strzelczuk. Rezygnację z funkcji delegata złożyli lek. dent.
Renata Nadolna-Furman (2007 r.), lek. Danuta Janiak i lek.
Artur Janiak (2008 r.), a wcześniej lek. Piotr Pieńkowski oraz
lek. Janusz Sobczyński.

W latach 2005–2009 odbyło się 9 zgromadzeń delegatów
oraz 19 posiedzeń zarządu (frekwencja wynosiła około 
50 proc.). Na zebraniach omawiano aktualne problemy 
w służbie zdrowia, analizowano na bieżąco współpracę izby
lekarskiej z Narodowym Funduszem Zdrowia, dyskutowano
o możliwościach pozyskiwania funduszy z Unii Europej-
skiej, zapoznawano delegatów z tematyką posiedzeń
Okręgowej Rady Lekarskiej WIL, a także wiele czasu
poświęcono pozyskaniu nowej siedziby dla delegatury. 
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Przewodniczący delegatury, dr Krzysztof Połeć, bądź
wytypowani zastępcy brali udział w posiedzeniach Prezy-
dium WIL oraz Okręgowej Rady Lekarskiej w Poznaniu.

Delegaci Delegatury Konińskiej reprezentowali nasz rejon
w pracach poszczególnych Komisji WIL w Poznaniu.

Przedstawiciele Zarządu Delegatury na bieżąco uczestni-
czą w konkursach na stanowiska ordynatorów Wojewódzkie-
go Szpitala Zespolonego w Koninie oraz terenowych SPZOZ
w Turku, SPZOZ w Słupcy, a także SPZOZ w Kole.

W minionych latach lekarze oraz lekarze dentyści uczest-
niczyli w konferencjach naukowo-szkoleniowych. Na uwagę
zasługuje kilka tematów: 
� zagadnienia diabetologiczne, sympozjum bólu, sepsa,

antybiotykoterapia,
� przewlekłe choroby nerek (połączone z analizą 5-letniej

działalności oddziału Chorób Nerek i Dializoterapii WSZ
w Koninie),

� niedokrwienie jelit, tętniaki aorty, stopa cukrzycowa,
� choroby alergiczne, żywienie dzieci, szczepienia ochronne,
� wybrane problemy z kliniki chorób zakaźnych, warsztaty

endoskopowe, 
� etyka w resuscytacji, postępy w kardiochirurgii, zaburze-

nia rytmu serca,
� makrolidy w leczeniu dzieci, inwazyjna choroba pneumo-

kokowa,
� problemy stomatologii dziecięcej, profilaktyka próchnicy,
� ratownictwo medyczne w gabinecie dentystycznym,
� endodoncja i znieczulenia miejscowe w praktyce denty-

stycznej,
� zespoły bólowe twarzy, nerwoból nerwu trójdzielnego, 
� amerykańska stomatologia w twojej praktyce,
� szkoła bólu, skuteczna i bezpieczna farmakoterapia,
� stany przednowotworowe w jamie ustnej, zakażenia i cho-

roby przyzębia. 

Z myślą o emerytowanych lekarzach organizowaliśmy
wyjazdy do teatru w Łodzi, w Bydgoszczy i Gnieźnie.
Uczestnicy wycieczki nie kryli zadowolenia i nie szczędzili
komplementów pod adresem organizatorów.

Co roku w naszej delegaturze odbywa się dwudniowy
Turniej Tenisa Ziemnego połączony z piknikiem rodzinnym
lekarzy i lekarzy dentystów z terenu działania delegatury
konińskiej, kaliskiej i ostrowsko-krotoszyńskiej. Nad cało-
ścią przygotowań czuwał niezmiennie dr Wiesław Steinke.
Od kilku lat, w okresie karnawału, panie lek. dent. Katarzy-
na Piotrowska i lek. dent. Bożena Urban czuwają nad
sprawnym przebiegiem balu lekarskiego. Organizują go
bardzo sprawnie i łączą z zabawnymi quizami oraz cieka-
wymi nagrodami.

Dwukrotnie w mijającej kadencji odbyły się Zjazdy
Lekarzy Ziemi Konińskiej (24–26.10.2003 r. i 6-7.02.2009 r.)
organizowane pod auspicjami Wielkopolskiej Izby Lekar-
skiej Delegatury w Koninie oraz Polskiego Towarzystwa
Lekarskiego.

Na uwagę zasługuje także fakt obchodów 50-lecia istnie-
nia Oddziału Dziecięcego w WSZ w Koninie, 5-lecie dzia-
łalności Oddziału Chorób Nerek i Dializoterapii WSZ 
w Koninie, niezwykle ciekawe spotkanie w Olejnicy Prezy-
diów Dolnośląskiej Izby Lekarskiej z Wielkopolską Izbą

Lekarską oraz Wielkopolskim Oddziałem Wojewódzkim
NFZ, wieczór autorski dr Teresy Bartoszewicz-Krawczyk 
i liczne konferencje organizowane lokalnie przez panią
doktor.

W omawianym okresie wpłynęło do Biura Delegatury 18
skarg na lekarzy i lekarzy dentystów, z czego 11 spraw
przekazano do Biura Rzecznika Odpowiedzialności Zawo-
dowej. Zanotowano także jedną skargę na nieprawidłowe
działanie NZOZ-u (dla porównania w IV kadencji odnoto-
wano 36 skarg).

Zarejestrowano 135 stacjonarnych praktyk prywatnych 
i 102 praktyki w miejscu wezwania.

Niestety przeżywamy również bardzo smutne chwile: 
w minionym okresie pożegnaliśmy aż dwudziestu pięciu
lekarzy i dentystów, byli nimi: lek. Czesław Kluczyk, lek.
dent. Maria Bartel, lek. Marianna Szymańska, lek. Marek
Kaczorowski, lek. Mirosław Andrzejczak, lek. Kazimierz
Oblamski, lek. Jerzy Tylczyński, lek. Edward Chmielecki,
lek. dent. Barbara Rzeźnik, lek. dent. Stanisław Harasimo-
wicz, lek. Andrzej Gorczyński, dr n. med. Barbara Krzycka,
lek. Krystyna Jakubowski, lek. Lech Halaba, lek. Helena
Spliter, lek. Jan Kotecki, lek. Andrzej Ziajka, lek. Henryk
Oleszak, lek. Wacław Pawłowski, lek. Bożena Radke, lek.
Teresa Bartoszewicz-Krawczyk, lek. Stanisław Robaszkie-
wicz, lek. dent. Anetta Szczelina-Kołosowska, lek. Maria
Cwudzińska oraz lek. dent. Edmund Bestry.

PRZEWODNICZĄCY DELEGATURY KONIŃSKIEJ WIL
DR KRZYSZTOF POŁEĆ

Sprawozdanie z działalności 
delegatury w Lesznie
w latach 2005–2009 

Delegaturę leszczyńską tworzyło 814 lekarzy i lekarzy
dentystów, których reprezentowało 30 delegatów: lek. Fry-
kowski Maciej, lek. Kasprzak Łukasz, lek. Kubasik Marek,
lek. Kutrowska Aleksandra, lek. Lewicki Tadeusz, lek. Szulc
Krzysztof, lek. Łukaszewicz Dorota, lek. Żuchowska Jadwi-
ga, lek. Frąckowiak Roman, lek. Kozanecki Przemysław, lek.
Musielak Roman, lek. dent. Budziński Dariusz, lek. dent.
Makowski Ryszard, lek. dent. Mielcarek Wanda, lek. dent.
Obremska-Głowska Dorota, lek. dent. Przysocka Magdalena,
lek. Barkowska-Pielich Ewa, lek. Saleh Abdalla, lek. Ząb-
czyński Sławomir, lek. Kalenicz Bogusław, lek. Krawiec
Marek, lek. Szaefer Lech, lek. dent. Leja Jerzy, lek. Górzny
Paweł, lek. Jakób Iwona, lek. Krybus Michał, lek. Paszko-
wiak Krzysztof, lek. Rożek Jerzy, lek. Tomaszyk-Kozłowska
Sławomira, lek. dent. Mejsak Maria.

Zarząd delegatury działał w składzie: lek. Przemysław
Kozanecki, lek. Ewa Barkowska-Pielich, lek. Iwona Jakób,
lek. Marek Krawiec, lek. dent. Dorota Obremska-Głowska,
lek. Aleksandra Kutrowska, lek. Sławomir Ząbczyński, lek.
dent. Jerzy Leja, lek. Tadeusz Lewicki, lek. Paweł Górzny,
lek. Jerzy Rożek, lek. Bogusław Kalenicz.

W minionym okresie kontynuowano rejestrację gabinetów
prywatnych, i tak przyjęto do rejestracji:
� 39 praktyk indywidualnych w miejscu wezwania,
� 27 praktyk specjalistycznych w miejscu wezwania,
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� 39 praktyk specjalistycznych stacjo-
narnych,

� 71 praktyk indywidualnych stacjo-
narnych,

� 1 grupową praktykę lekarską.

Koniec 2005 roku to zmiana siedzi-
by naszej delegatury. Z budynku przy
ul. 17 Stycznia przenieśliśmy się do
budynku przy ul. Sygietyńskiego.
Biuro mieści się na parterze i zlokali-
zowane jest w pobliżu szpitala.

W minionym okresie delegatura
typowała przedstawicieli OIL do skła-
dów komisji konkursowych na stano-
wiska ordynatorów, pielęgniarek
naczelnych i oddziałowych, jak rów-
nież przedstawicieli do konkursów na
świadczenia zdrowotne.

Lekarze naszej delegatury składali
także wnioski o dofinansowanie
kształcenia medycznego. Delegatura
pośredniczyła w załatwianiu wnio-
sków o pomoc socjalno-bytową, jak 
i wniosków o wypłacenie odpraw
pośmiertnych i zasiłków dla dzieci po
zmarłych lekarzach.

Przyjmowaliśmy wnioski w związ-
ku z przeniesieniem się lekarzy do
WIL, również wnioski dotyczące
wydania legitymacji lekarza.

Nasi delegaci czynnie uczestniczyli
w pracach poszczególnych komisji
Wielkopolskiej Izby Lekarskiej.

Poza pracami typowo związanymi 
z pracą organizacyjną WIL możemy
wymienić takie działania jak: trzykrot-
na organizacja Balu Lekarza, który na
stałe wpisał się w kalendarz wydarzeń
naszej delegatury. W Pałacu w Pawło-
wicach każdego roku bawi się 120
osób.

W styczniu 2008 r. delegatura lesz-
czyńska zorganizowała spotkanie
lekarzy dentystów z przedstawicielami
NFZ w Poznaniu. W spotkaniu udział
wzięli naczelnik Wydziału Świadczeń
Opieki Zdrowotnej Zbigniew Dederek
i pracownik Wydziału Świadczeń
Urszula Prędka, którzy zgodzili się
odpowiedzieć na pytania nurtujące
lekarzy dentystów świadczących usłu-
gi w ramach umów kontraktowych 
z NFZ. W spotkaniu uczestniczyło 56
lekarzy dentystów.

Luty w kalendarzu delegatury jest
miesiącem ogłaszania wyników plebi-
scytu Eskulap – Ogólnopolskiej Infor-
macji Gospodarczej „GLOB” – na naj-

lepszego lekarza rodzinnego, lekarza
specjalistę i lekarza dentystę.

Kwiecień każdego roku jest miesią-
cem biegania, delegatura uczestniczy 
i jest współorganizatorem „Biegu
Sokoła” w Bukówcu Górnym, pod-
czas którego odbywają się Mistrzo-
stwa Polski Lekarzy w biegu na 
15 km. Ukłon w stronę dr. Leszka
Walczaka, który biega, pozyskuje
sponsorów, stara się o nagrody i scala
środowisko lekarzy biegaczy. Uczest-
niczy także w licznych biegach na
terenie kraju.

Nie jest to jedyny akcent sportowy 
w naszej delegaturze. Nasi lekarze
biorą udział w Mistrzostwach Leszna 
w Narciarstwie Alpejskim w Karpaczu.
W minionym okresie nasza delegatura
zorganizowała 13 szkoleń dla lekarzy
stomatologów naszej delegatury. Cie-
szą się one powodzeniem wśród lekarzy,
gdyż są nie tylko okazją do uzyskania
wiedzy i punktów edukacyjnych, ale też
okazją do spotkania towarzyskie-
go. Informowaliśmy również lekarzy 
o szkoleniach organizowanych przez
delegaturę kaliską.

I jest to kolejny duży wkład i zaan-
gażowanie dr Doroty Obremskiej-
-Głowskiej, która skutecznie pozysku-
je sponsorów na szkolenia stomatolo-
giczne.

Miniony okres to również uczestnic-
two naszej delegatury w pracach nad
poprawą ściągalności składek i zbiera-
niu odpowiednich dokumentów uza-
sadniających zwolnienia lekarzy z pła-
cenia składek (świadectwa pracy,
decyzje o przyznaniu emerytury,
renty). Wysyłaliśmy pisma przypomi-
nające o tym obowiązku.

Korzystamy z możliwości współre-
dagowania Biuletynu WIL, po posze-
rzeniu składu redaktorskiego o prze-
wodniczących delegatur. 

Koniec minionego okresu sprawoz-
dawczego zdominowały wybory na 
VI kadencję, a więc przygotowanie
zebrań wyborczych. Był to okres
wytężonej pracy członków Komisji
Wyborczej. Rozesłano 1116 przesyłek
poleconych do lekarzy. Tym samym
wybrano delegatów, którzy będą
reprezentować lekarzy delegatury
leszczyńskiej w VI kadencji.

PRZEWODNICZĄCY
DELEGATURY LESZCZYŃSKIEJ WIL

LEK. PRZEMYSŁAW KOZANECKI
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Zjazdowe uchwały

Uchwała nr 14/2009
XXX Sprawozdawczo-Wyborczego 
Okręgowego Zjazdu Lekarzy
Wielkopolskiej Izby Lekarskiej
z dnia 28 listopada 2009 r.

w sprawie zobowiązania Okręgowej
Rady Lekarskiej Wielkopolskiej Izby
Lekarskiej do powołania i opracowania
zasad funkcjonowania Okręgowego
Rzecznika Praw Lekarza oraz lobbingu
na rzecz powołania Naczelnego Rzecz-
nika Praw Lekarza.

Na podstawie art. 23 pkt 1 ustawy 
z dnia 17 maja 1989 r. o izbach lekar-
skich (Dz. U. z 1989 r. Nr 30, poz. 158
ze zmianami), uchwala się co następuje:

§ 1
Okręgowy Zjazd Lekarzy Wielko-

polskiej Izby Lekarskiej zobowiązuje
Okręgową Radę Lekarską Wielkopol-
skiej Izby Lekarskiej do powołania 
i opracowania zasad funkcjonowania
Okręgowego Rzecznika Praw Lekarza. 

§ 2
Okręgowy Zjazd Lekarzy Wielko-

polskiej Izby Lekarskiej zobowiązuje
przedstawicieli Wielkopolskiej Izby
Lekarskiej do Naczelnej Izby Lekar-
skiej do podjęcia działań na rzecz
powołania przy Naczelnej Radzie
Lekarskiej Naczelnego Rzecznika
Praw Lekarza.

§ 3
Uchwała wchodzi w życie z dniem

podjęcia.
SEKRETARZ 

SPRAWOZDAWCZO-WYBORCZEGO 
OKRĘGOWEGO ZJAZDU LEKARZY

LEK. DENT. KATARZYNA PIOTROWSKA 
PRZEWODNICZĄCY

SPRAWOZDAWCZO-WYBORCZEGO 
OKRĘGOWEGO ZJAZDU LEKARZY

LEK. IWONA JAKÓB 

Uzasadnienie
Obecna sytuacja środowiska lekar-

skiego jest niezmiernie trudna. Wykwa-
lifikowanych specjalistów jest coraz
mniej, lekarze się starzeją, działają pod
zwiększoną presją, co może zwiększać
prawdopodobieństwo popełnienia błędu
w sztuce. Wizerunkowi lekarza nie
sprzyja również jego przedstawianie 
w mediach elektronicznych i papiero-

wych. Bardzo często pacjenci w coraz
większym stopniu starają się wykorzy-
stać luki i nieścisłości prawne do oskar-
żeń lekarzy i dochodzenia odszkodo-
wań, dokonując często niesłusznych
oskarżeń, w konsekwencji których
lekarze mają zawieszane bądź odbiera-
ne prawo wykonywania zawodu i zo-
stają bez środków do życia. Instytucja
rzecznika praw lekarza ma wspierać
środowisko lekarskie w trudnych
momentach i koordynować dbałość 
o dobre imię i wizerunek lekarzy. 

SEKRETARZ 
SPRAWOZDAWCZO-WYBORCZEGO 

OKRĘGOWEGO ZJAZDU LEKARZY
LEK. DENT. KATARZYNA PIOTROWSKA 

PRZEWODNICZĄCY
SPRAWOZDAWCZO-WYBORCZEGO 

OKRĘGOWEGO ZJAZDU LEKARZY
LEK. IWONA JAKÓB

Uchwała nr 13/2009
XXX Sprawozdawczo-Wyborczego 
Okręgowego Zjazdu Lekarzy
Wielkopolskiej Izby Lekarskiej
z dnia 28 listopada 2009 r.

Na podstawie art. 23 pkt 2 ustawy 
z dnia 17 maja 1989 r. o izbach lekar-
skich (Dz. U. z 1989 r. Nr 30, poz. 158 
z późn. zmianami) w związku z uchwałą
nr 11/2008 XXVIII Okręgowego Zjazdu
Lekarzy Wielkopolskiej Izby Lekarskiej
z dnia 31 maja 2009 r. z późn. zmianami,
uchwala się co następuje:

W sprawie zwiększenia kwoty prze-
znaczonej na inwestycję związaną 
z zakupem i przekształceniem budynku
dla Delegatury w Kaliszu na budynek
użyteczności publicznej z 800 tys. do
860 tys.

Dodatkowa kwota w wysokości 60 tys.
zostanie przeznaczona na zrealizowa-
nie całkowitej wymiany instalacji elek-
trycznej zgodnej z wymaganiami dla
budynków użyteczności publicznej.

SEKRETARZ 
SPRAWOZDAWCZO-WYBORCZEGO 

OKRĘGOWEGO ZJAZDU LEKARZY
LEK. DENT. KATARZYNA PIOTROWSKA 

PRZEWODNICZĄCY
SPRAWOZDAWCZO-WYBORCZEGO 

OKRĘGOWEGO ZJAZDU LEKARZY
LEK. IWONA JAKÓB
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SSzzaannoowwnnee  KKoolleeżżaannkkii  ii  KKoolleeddzzyy,,

ww  ttrraakkcciiee  VV  kkaaddeennccjjii  KKoommiissjjaa  ddss..  MMłłooddyycchh  LLeekkaarrzzyy  ddzziiaałłaałłaa  ww  bbaarrddzzoo
ooggrraanniicczzoonnyymm  sskkłłaaddzziiee,,  ppoonniieewwaażż  ppoommiimmoo  iiżż  ww  ppoocczząąttkkoowwyymm  ookkrreessiiee
ddzziiaałłaallnnoośśccii  ddoo  jjeejj  pprraacc  zzggłłoossiiłłoo  ssiięę  kkiillkkaannaaśścciiee  oossóóbb,,  jjuużż  ppoo  ppiieerrww--
sszzyycchh  zzeebbrraanniiaacchh  ggrruuppaa  ttaa  zzmmnniieejjsszzyyłłaa  ssiięę  ddoo  zzaalleeddwwiiee  kkiillkkuu..  SSwwoojjee
ddzziiaałłaanniiaa  ppooddzziieelliilliiśśmmyy  nnaa  ddwwiiee  ggłłóówwnnee  ggrruuppyy  ––  ppiieerrwwsszzaa  ggrruuppaa  ttoo
ddzziiaałłaanniiaa  zzwwiiąązzaannee  zz  pprroobblleemmaammii  mmłłooddyycchh  lleekkaarrzzyy  nnaa  tteerreenniiee  WWIILL,,
ddrruuggaa  ggrruuppaa  ddoottyycczzyyłłaa  zzaaaannggaażżoowwaanniiaa  ssiięę  wwee  wwssppóóllnnee  pprraaccee  kkoommiissjjii  
ii  kklluubbóóww  rreepprreezzeennttuujjąąccyycchh  mmłłooddyycchh  lleekkaarrzzyy  zz  ccaałłeejj  PPoollsskkii..

Z działań dotyczących naszego Wielkopolskiego podwórka należy
przede wszystkim wspomnieć ułatwienie otrzymania pomocy finansowej
lekarzom w trakcie specjalizacji, organizowanie corocznych spotkań dla
studentów ostatniego roku medycyny i stomatologii, dotyczących stażu
podyplomowego i pierwszych etapów kariery lekarskiej, reprezentowa-
nie WIL na LEP-ie i LDEP-ie.

Działania ogólnopolskie miały zdecydowanie szerszy charakter. Wraz
z innymi przedstawicielami komisji i klubów reprezentujących młodych
lekarzy z Polski spotykaliśmy się na Ogólnopolskich Konferencjach
Młodych Lekarzy (w Białobrzegach, Chełmnie, Krakowie i Olsztynie)
oraz zorganizowaliśmy OKML w Poznaniu, gdzie wraz z przedstawicie-
lami NRL, Ministerstwa Zdrowia, Centrum Egzaminów Medycznych,
Centrum Medycznego Kształcenia Podyplomowego, a także konsultanta-
mi krajowymi i wieloma ekspertami, dyskutowaliśmy na temat aktual-
nych problemów młodych lekarzy oraz kierunków przyszłych zmian 
w systemie kształcenia. Jako jedna z pierwszych w Polsce KML WIL
wzięła w obronę lekarzy rezydentów, którzy jeszcze 4 lata temu 
w wielu placówka byli niżej uposażeni od personelu średniego i niż-
szego. Wystąpiliśmy m.in. do Rzecznika Praw Obywatelskich w spra-
wie niesłusznego, naszym zdaniem, pominięcia rezydentów z ustawy
podwyżkowej. 

Byliśmy także autorami „Programu dla Młodych Lekarzy – Stop Emi-
gracji”, który na kilka lat stał się podstawą rozmów z Ministerstwem
Zdrowia. Po długich rozmowach udało się uzyskać możliwość zdawania
LEP-u i LDEP-u już w trakcie stażu, co znacznie przyspieszyło uzyski-
wanie prawa wykonywania zawodu przez kolegów stażystów (wymagało
to zmian w Ustawie o Zawodzie Lekarza). Udało się również przeforso-
wać podwyżki dla kolegów rezydentów i stażystów. Ponadto zgodnie 
z naszymi postulatami pensja rezydenta została zróżnicowana w zależno-
ści od przepracowanych lat. Zróżnicowano również czas trwania PES 
w zależności od objętości testu. Uczestniczyliśmy w pracach zespołu
mającego opracować nowy, modułowy system specjalizacji. Opiniowali-
śmy również wszystkie działania MZ dotyczące młodych lekarzy. 

Mając na celu większe zaangażowanie młodych kolegów w prace orga-
nów WIL, postulowaliśmy stworzenie odrębnego okręgu młodych leka-
rzy, z którego wybranych zostało kilkunastu delegatów na OZL VI
kadencji.

MARCIN KORALEWSKI
Z-CA PRZEWODNICZĄCEGO

KOMISJI DS. MŁODYCH LEKARZY WIL

Komisja Młodych Lekarzy WIL
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Chęć współpracy zgłosiło kilka osób z rady okręgowej: dr Anna Serafi-
nowska-Kiełczewska, dr Wojciech Waliszewski, dr Przemysław Kozanec-
ki; ale także jesteśmy w dobrych kontaktach z dużą grupą osób spoza rady.
Akces Polski do Unii Europejskiej spowodował, że z kraju wspomaganego
przez demokracje zachodnie sami staliśmy się krajem wspomagającym
innych, stąd wyraźny azymut na sąsiadów za wschodnią granicą. Zatem
korzystając z doświadczeń kolegów lekarzy z Francji (że wymienię pary-
żan Piotra Konopkę i zmarłą niedawno uroczą Ewę Teslar) czy Szwecji
(prezesa KPM Jana Borowca ze Sztokholmu i Mirkę Graczyk-Paczkow-
ską, szefową okręgu Malmo), za najważniejsze uważałem podtrzymywanie
kontaktów z lekarzami (zwłaszcza polskiego pochodzenia) na Białorusi,
Ukrainie czy Litwie. Skutkowało to moimi wyjazdami do tych krajów 
(o czym od czasu do czasu mogli Państwo przeczytać w naszych biu-
letynach). 

Nie od początku (minionej kadencji) sytuacja finansowa naszej izby
była tak dobra jak obecnie, dlatego bardzo rzadko występowałem o dofi-
nansowanie. Za to teraz bez większych problemów stać nasz samorząd na
pomoc finansową dla naszych kolegów zza wschodniej granicy. Ostatnio
udało się więc opłacić czy dofinansować przyjazd lub pobyt kilku lekarzy
na kongresach naukowych odbywających się w Poznaniu. W świetle ostat-
nich porozumień między WIL a Uniwersytetem Medycznym szanse
pomocy rosną również w sferze dokształcania. Kiedy niedawno, w czasie
Kongresu Kardiologicznego, gościliśmy w naszej siedzibie lekarzy z Bia-
łorusi, ze strony rozszerzonego prezydium padły bardzo konkretne dekla-
racje… 

Kilkakrotnie uczestniczyłem we wspólnych posiedzeniach przewodni-
czących komisji z innych rad okręgowych w Warszawie, pod przewodnic-
twem prezesa Konstantego Radziwiłła, a także w roboczych posiedze-
niach w Częstochowie – związanych z organizacją kongresów Polonii
medycznej. 

W tym miejscu chciałbym zwrócić uwagę na jedną bardzo istotną spra-
wę. Tak się złożyło, że w tej nowej kadencji właśnie na nasze barki spad-
nie organizacja kolejnego kongresu Polonii medycznej. Po Częstochowie 
i Toruniu kolej na Poznań. Nie wiadomo jeszcze, czy będzie to rok 2012
czy 2013, ze względu na zawirowania wokół odwołanego tegorocznego
terminu wrześniowego w Toruniu. Niewątpliwie przydadzą się nam
doświadczenia z organizacji obchodów rocznicowych naszego samorządu,
ale kongres światowy dla naszej izby to o wiele większe wyzwanie logi-
styczne niż wszystkie dotychczasowe…

MAREK WALKIEWICZ 
PRZEWODNICZĄCY KOMISJI 

WSPÓŁPRACY MIĘDZYNARODOWEJ WIL 

Komisja Współpracy Międzynarodowej
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Zjazdowe apele
Apel nr 1/2009
XXX Sprawozdawczo-Wyborczego
Okręgowego Zjazdu Lekarzy
Wielkopolskiej Izby Lekarskiej
z dnia 28 listopada 2009 r.

XXX Sprawozdawczo-Wyborczy
Okręgowy Zjazd Lekarzy apeluje do
Okręgowej Rady Lekarskiej o przezna-
czenie całej kwoty, wynikającej z pod-
wyżki składki o 10 zł, na cele dotyczą-
ce kształcenia i organizacji szkoleń
lekarzy i lekarzy dentystów oraz na
inne działania dla rozwoju i integracji
środowiska lekarskiego.

Apeluje się do Okręgowej Rady
Lekarskiej o wyodrębnienie tej kwoty
od roku 2010 z budżetu WIL. 

Uzasadnienie
Podwyższenie składki od października

2008 roku zgodnie z intencją i apelem
Naczelnej Rady Lekarskiej (Apel 1/08/V
NRL z dnia 4 kwietnia 2008 w sprawie
sposobu wydatkowania kwoty uzyskanej
z tytułu zwiększonej składki członkow-
skiej) miało być przeznaczone na organi-
zację szkoleń dla lekarzy i lekarzy denty-
stów. Wielkopolska Izba Lekarska całą
kwotę w ciągu roku przeznaczyła na

zwiększenie kosztów funkcjonowania
Biura Wielkopolskie Izby Lekarskiej.
Mając na uwadze, że w opinii środowi-
ska lekarskiego wyrażanego wielokrot-
nie na zebraniach wyborczych, „Izba nic
nie robi dla lekarzy”, konieczne jest jak
najszybsze zwiększenie zakresu finanso-
wania działań związanych ze szkoleniem
lekarzy, tak aby były dostępne dla szer-
szego grona lekarzy.

Apel nr 2/2009
XXX Sprawozdawczo-Wyborczego
Okręgowego Zjazdu Lekarzy
Wielkopolskiej Izby Lekarskiej
z dnia 28 listopada 2009 r.

XXX Sprawozdawczo-Wyborczy
Okręgowy Zjazd Lekarzy apeluje do
Okręgowej Rady Lekarskiej o utworze-
nie koła terenowego (kół) „Delegatura
poznańska” obejmującego obszarem byłe
województwo poznańskie, na prawach
delegatury oraz dostosowania i uaktual-
nienia Regulaminu działania delegatur.

Uzasadnienie
Brak istnienia tzw. delegatury 

w Poznaniu powoduje zanikanie dzia-
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Zjazdowe apele
łalności samorządu dla dużej społecz-
ności lokalnej lekarzy i lekarzy denty-
stów. Wyodrębnienie struktur zajmują-
cych się problemami i działaniami
integracyjnymi dla środowiska poz-
nańskiego pozwoli na przybliżenie
izby lekarzom i większą konsolidację.
ORL wykonująca zadania i działająca
na potrzeby całego środowiska lekar-
skiego Wielkopolski nie jest w stanie
zorganizować pracy i podejmować ini-
cjatywy na rzecz dużego lokalnego
środowiska poznańskiego. Potrzeba
takiej bliższej lekarzowi struktury była
wielokrotnie zgłaszana na zebraniach
wyborczych.

Apel nr 3/2009
XXX Sprawozdawczo-Wyborczego
Okręgowego Zjazdu Lekarzy
Wielkopolskiej Izby Lekarskiej
z dnia 28 listopada 2009 r.

do Sejmowej Komisji Zdrowia 
i Minister Zdrowia 
p. dr Ewy Kopacz

W związku z nowelizacją prawa far-
maceutycznego i zmianach wprowa-
dzonych w zakresie punktów aptecz-
nych apeluje się o utrzymanie punktów
aptecznych w dotychczasowych for-
mach i zakresach, co jest podyktowane
zarówno dobrą dostępnością pacjen-
tów do podstawowych leków w ma-
łych miejscowościach, jak również
znacznie poprawia komfort pracy leka-
rzy. Wprowadzone zmiany w zakresie
punktów aptecznych doprowadzą do
wydłużenia drogi pacjentom w zakre-
sie dostępności do leków, a jednocześ-
nie opóźnią wdrożenie zaleconego
przez lekarza leczenia.

Apel nr 4/2009
XXX Sprawozdawczo-Wyborczego
Okręgowego Zjazdu Lekarzy
Wielkopolskiej Izby Lekarskiej
z dnia 28 listopada 2009 r.

do Rzecznika Praw Pacjenta i Rzecz-
nika Praw Obywatelskich

Okręgowy Zjazd Lekarzy Wielko-
polskiej Izby Lekarskiej apeluje 
o podjęcie pilnych działań mających

na celu spowodowanie, by Narodowy
Fundusz Zdrowia zrealizował wresz-
cie ustawowy obowiązek zaopatrzenia
Polaków w karty ubezpieczenia, a nie
jak do tej pory przerzucał obowiązek
stwierdzenia prawa do świadczeń
finansowych ze środków publicznych
na lekarzy.

Apel nr 5/2009
XXX Sprawozdawczo-Wyborczego
Okręgowego Zjazdu Lekarzy
Wielkopolskiej Izby Lekarskiej
z dnia 28 listopada 2009 r.

w sprawie wyboru członków Komisji
Etyki Lekarskiej ORL

Okręgowy Zjazd Lekarzy Wielko-
polskiej Izby Lekarskiej apeluje do
ORL, aby przy wyborze członków
Komisji Etyki Lekarskiej osoby wybie-
rane do tej komisji reprezentowały nie-
skazitelne przywiązanie do zasad
etycznych w kontaktach międzyludz-
kich, wynikające z Kodeksu Etyki
Lekarskiej, tj. w rozdziale III art. 52–55
Kodeksu określające stosunki wzajem-
ne między lekarzami.

Apel nr 6/2009
XXX Sprawozdawczo-Wyborczego
Okręgowego Zjazdu Lekarzy
Wielkopolskiej Izby Lekarskiej
z dnia 28 listopada 2009 r.

do Komisji Emerytów i Rencistów
i Komisji Socjalnej

Okręgowy Zjazd Lekarzy Wielkopol-
skiej Izby Lekarskiej apeluje do Komisji
Emerytów i Rencistów oraz Komisji
Socjalnej o dokonanie wnikliwego roz-
poznania aktualnej sytuacji życiowej
Kolegów Emerytów i Rencistów i zapro-
ponowanie realnej w naszych warunkach
formy pomocy.

SEKRETARZ 
SPRAWOZDAWCZO-WYBORCZEGO 

OKRĘGOWEGO ZJAZDU LEKARZY
LEK. DENT. KATARZYNA PIOTROWSKA 

PRZEWODNICZĄCY
SPRAWOZDAWCZO-WYBORCZEGO 

OKRĘGOWEGO ZJAZDU LEKARZY
LEK. IWONA JAKÓB
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W latach 2006–2009 do OSL wpły-
nęło 240 wniosków o rozstrzygnięcie,
w tym 138 wniosków o ukaranie, które
dotyczyły 153 lekarzy. W stosunku do
poprzednich kadencji notuje się stały
wzrost ilości wniosków składanych
przez OROZ i inne uprawnione pod-
mioty. 

Ogółem w kadencji wydano 138
orzeczeń kończących postępowanie, 
w tym:
� uniewinniono – 37 lekarzy,
� ukarano karą

• upomnienia – 81 lekarzy,
• nagany – 23 lekarzy,
• zawieszenia prawa wykonywania

zawodu – 11 lekarzy,
• pozbawienia prawa wykonywania

zawodu – 1 lekarz.
Nie wydano postanowienia o umo-

rzeniu z powodu przedawnienia, co
świadczy o skuteczności postępowań
na każdym etapie.

Od orzeczenia OSL w 29 sprawach
złożyli odwołanie do NSL ukarani
lekarze lub ich obrońcy, w 7 sprawach
pokrzywdzeni. Okręgowy Rzecznik
Odpowiedzialności Zawodowej odwo-
ływał się od orzeczeń OSL 8 razy.

Podkreślić należy krótkie okresy roz-
strzygania wniosków, które zaprzeczają
przekonaniu o przewlekłości postępo-
wania w przedmiocie odpowiedzialno-
ści zawodowej lekarzy. W V kadencji
średni czas od dnia złożenia wniosku 
o ukaranie do wydania orzeczenia
wyniósł tylko 3 miesiące. Czas maksy-

malny to 16 miesięcy i dotyczył sprawy
skomplikowanej, w której obwinieni
wykorzystali niemal wszystkie przysłu-
gujące im środki.

Okręgowy Sąd Lekarski w wyniku
wyborów dokonanych w dniu 5 listopa-
da 2005 r. podczas XXII OZL, wybo-
rów uzupełniających podczas XXIII
OZL i po złożonych w trakcie kadencji
rezygnacjach działał w następującym
składzie: lek. Grzegorz Wrona – prze-
wodniczący, dr n. med. Stanisław Kaw-
czyński – zastępca przewodniczącego,
dr n. med.* Stanisław Grajewski –
zastępca przewodniczącego, lek. Bro-
nisław Baranowski, lek. Jerzy Bąkow-
ski, dr n. med. Mirosław Bogacki, lek.
Andrzej Chojnicki, dr n. med.* Maria
Julia Chróścielewska, lek. Waldemar
Czech, lek. Janusz Furmaniuk, dr 
n. med. Małgorzata Ginter, lek. Tadeusz
Górski rezygnacja w 2006 r., lek. Jerzy
Gnusowski, lek. Mariusz Herwich, lek.
dent. Krystyna Horoszkiewicz wybór 
w 2006 r., lek. Piotr Jankowiak, dr n. med.
Antoni Jędrusek, lek. dent. Sabina Ket-
ner, dr n. med. Henryk Klincewicz, lek.
Marek Kubasik, lek. Michał Kucner,
lek. Wojciech Kuczyński, lek. Danuta
Kurzawska-Firlej, lek. dent. Andrzej
Laskowski, dr n. med. Sławoj Macie-
jewski, lek. dent. Ryszard Makowski,
dr n. med. Tomasz Maksymiuk, lek.
dent. Izabela Małdzińska, lek. Mariusz
Manikowski, lek. Piotr Napierała, lek.
Krzysztof Ossowski rezygnacja w 2007 r.,
lek. Stefan Pielok, lek. Maria Pierzka-
ła-Lenartowska, lek. Andrzej Rosiński,
dr n. med. Michał Ryglewicz, lek.
Bożena Sadowska-Brzezińska wybór 
w 2006 r., dr n. med. Dariusz Samulak,
lek. Piotr Sawiński, lek. dent. Tomira
Sfora, lek. dent. Mariola Sikorska, dr 
n. med. Tomasz Sioda, dr n. med. Marian
Stochaj, dr n. med. Jerzy Teleżyński,
lek. Maria Uliszewska-Kaden, lek.
dent. Jadwiga Urbaniak, dr n. med. Jan
Wendland, dr n. med. Elżbieta Wojtko. 

* lekarz dentysta

Za najistotniejsze zadania dla kaden-
cji na jej początku uznaliśmy: 1) orga-

Sprawozdanie z działalności 
Okręgowego Sądu Lekarskiego za V kadencję
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Sprawozdanie

nizację corocznych szkoleń dla człon-
ków OSL, 2) przygotowania do zmiany
siedziby OSL, 3) zmiany w obsadzie
kadrowej kancelarii OSL, 3) uzupełnie-
nie składu OSL, 4) zakup niezbędnego
sprzętu, 5) opracowanie trybu działania
OSL (regulamin urzędowania).

Zadania wykonaliśmy z nawiązką.
Szkolenia zdecydowanie podniosły
naszą wiedzę proceduralną i doświad-
czenie, pracujemy i orzekamy w odno-
wionych i wyposażonych pomieszcze-
niach w „starym” budynku, tych
pomieszczeń zazdroszczą nam w Pol-
sce, mamy regulamin, zatrudniamy stu-
dentów prawa. Oprócz powyższych
trochę nawiązki. Uporządkowaliśmy
nasze sądowe archiwum odzyskując
przekazane do różnych sądów i proku-
ratur akta spraw. Takie porządkowanie
trzeba powtarzać. Udało się stworzyć 
i utrzymać przez całą kadencję sta-
łą rubrykę w naszym Biuletynie 
„Z medycznej wokandy” – tu nieoce-
nione zasługi dr. Jędrzeja Skrzypczaka.
Większość osiągnięć sądu relacjonowa-
no na bieżąco w Biuletynie WIL.
Uchwała o dietach i zwrocie poniesio-
nych kosztów, pewna dyscyplina spo-
łecznej pracy, poprawa warunków bar-
dzo widocznie wpłynęły na sprawność
naszego organu i dotrzymanie faktycz-
ne, a nie instruktywne, terminów okre-
ślonych w rozporządzeniu i regulami-
nach. Udało się dokonać rejestracji
ogólnopolskiego pisma organów lekar-
skiego wymiaru sprawiedliwości –
„Medyczna Wokanda”, którego redak-
torem naczelnym został prof. Krzysztof
Linke. Redakcja mieści się w OSL 
w Poznaniu, wydawcą jest Naczelna
Rada Lekarska. 

Trochę o działaniach przewodniczą-
cego Sądu. Przejmując doświadczenia 
i procedury ustalone przez Wielkich
Poprzedników Profesorów Eugeniusza
Wąsiewicza i Krzysztofa Linke, stara-
łem się nie uczestniczyć w pracy skła-
dów orzekających, które powoływałem
celem rozstrzygnięć wniosków o uka-
ranie. Wzrastająca liczba wniosków 
o zawieszenie postępowania, o ustale-
nie kosztów postępowania, o ustalenie
obrońcy, czyli spraw bardzo formal-
nych, ale terminowych, sprawiła, że nie
nudziłem się. Za to bardzo wiele

doświadczeń, przeczytanych i analizo-
wanych akt, napisanych uzasadnień,
opracowań, polemik, które mogłem
przełożyć na prezentacje wygłaszane
na posiedzeniach szkoleniowych
Naczelnego Sądu Lekarskiego czy na
spotkaniach ze studentami prawa 
i medycyny. Te ostatnie to wielka przy-
jemność. A jeśli można w zamian za
okazywane zaangażowanie promować
tych młodych ludzi podczas spotkań 
z doświadczonymi lekarzami, członka-
mi sądów czy rzecznikami, to misję
trzeba uważać za spełnioną. Sądowi
znakomicie ułożyła się współpraca 
z Julitą Jabłońską, Joanną Krzyżanow-
ską, Maciejem Sierżantem i Filipem
Śmigielskim. Miałem przyjemność 
i zaszczyt uczestniczyć w pracach nad
nową ustawą o izbach lekarskich. 
W gronie kilkunastu osób udało się
wypracować bardzo spójny tekst zapew-
niający w szczególności lepszą, transpa-
rentną i skuteczniejszą pracę rzeczników
i sądów lekarskich. Szkoda, że inne
fragmenty tekstu ustawy są pożywką dla
naszych, polskich dyskusji i mogą przy-
czynić się do ponownego wrzucenia
ustawy do sejmowego kosza. A podobno
do trzech razy sztuka.

Wielkie podziękowania: 
Dla wszystkich członków OSL 

i Rzeczników za pracę. Dla Zastępców
dr. Stanisława Kawczyńskiego i dr.
Stanisława Grajewskiego – za ciągłe 
i nieustanne wsparcie. Dla Okręgowego
Rzecznika dr. Krzysztofa Kordela – za
zażarte dyskusje i wspólne szkolenia.
Dla Prezesa dr. Stefana Sobczyńskiego
– za dostępność i zrozumienie. Dla mgr
Hanny Śmigielskiej – za tolerancję,
pracowitość, takt i wyrozumiałość. Dla
Prezesa Naczelnego Sądu Lekarskiego
dr. Jerzego Nosarzewskiego i dla
Naczelnego Rzecznika Odpowiedzial-
ności Zawodowej dr Jolanty Orłow-
skiej-Heitzman – za zaproszenia do
udziału w szkoleniach naczelnych
organów Izby. Dla Prezesa Naczelnej
Rady Lekarskiej dr. Konstantego
Radziwiłła – za wiele wspólnych dys-
kusji nad organizacją prac samorządu.

GRZEGORZ WRONA
Wszystkie dokumenty zjazdowe

dostępne są na stronie wil.org.pl


